
Komunisté odsuzují raketové
útoky na Jemen

KSČM  odsuzuje  další  eskalaci  konfliktu  na  Blízkém
východě,  které  se  dopouštějí  Spojené  státy  americké  a
Velká Británie raketovými útoky na Jemen. Vedle snahy o

kontrolu  strategicky  důležitého  Rudého  moře  je  jejich  cílem  podpora  probíhající
izraelské agrese proti Gaze. Jedná se o další vojenský útok imperialismu v regionu,
který je v přímém rozporu s Chartou OSN.
Jemen je přitom  jednou z  nejchudších  zemí světa,  navíc  zničený desetiletí  trvající
brutální válkou. Na ní mají vedle Saudské Arábie zásadní podíl právě Spojené státy
americké, Velká Británie a jejich spojenci.
Komunisté v reakci na současnou dramaticky se vyvíjející situaci v oblasti  Blízkého
východu vyzývají k respektování mezinárodního práva a k ukončení útoků na Jemen.
Zároveň se KSČM rozhodně staví proti servilní podpoře, které se této agresi dostává
ze strany vládních představitelů České republiky.                                 Vedení KSČM

         Koresponden ční volba je hazard s Ústavou ČR!
Pravicové  vládě  Petra  Fialy  důvěřuje  v současné  době  stěží  17 %  občanů  České
republiky. V této pro ně nelehké situaci se snaží v Poslanecké sněmovně PČR prosadit
zavedení tzv. korespondenční volby pro občany ČR žijící zahraničí.
Chce tak dát hlas zhruba půl milionu občanů dlouhodobě žijících mimo území České
republiky a volících převážně  pravici,  kteří  neprožívají  naše každodenní  problémy –
dopady zvýšených cen energií,  konsolidačního balíčku,  omezovaní  zdravotní  péče,
boje  o zachování  dostupného školství  a každodenní  arogance  mocných.  O dění  ve
státě by tak měli rozhodovat lidé, kteří v něm dlouhodobě nežijí!
KSČM korespondenční volbu vždy odmítala a odmítá ji i nyní.
V roce 2005 měla stejný názor i ODS. Čas však běží a s tekoucí vodou do bot ODS,
potažmo celé  vládní  koalice,  se  situace  mění.  Vládní  strany  by neměly  upravovat
volební systém tak, aby krátkodobě zvrátily negativní trend ve vlastních preferencích.
Tak závažná volební změna by naopak měla být předmětem konsenzu napříč celým
politickým spektrem! Je očividný úmysl, aby se tento návrh volby stal jen předstupněm
prosazení korespondenční volby i při klasických volbách na českém území.
Přitom korespondenční volby ve světě působí mnoho problémů,  stačí se podívat na
opakované prezidentské volby v Rakousku, které zavinily právě pochybnosti týkající se
korespondenční volby, široce vnímané byly i spory kolem korespondenční volby v USA
při posledních  prezidentských  volbách.  Pro  pochybnosti,  které  vzbuzují,  byly
korespondenční volby například zrušeny před více než 40 lety ve Francii.
KSČM se, stejně jako mnozí ústavní právníci, domnívá, že korespondenční volba je
v rozporu s Ústavou ČR. Není tajná a není ani přímá. Nikdo nezaručí, že volič nebude
ovlivňován  například  svým  rodinným  příslušníkem  či jinou  osobou,  ani  případnou
manipulaci s volebními hlasy.
Zároveň, podle názoru KSČM, by právo rozhodovat o dění ve státě měli mít ti, na které
mohou učiněná rozhodnutí dopadnout, u občanů dlouhodobě žijících v zahraničí není
tento  argument  naplněn.  Z těchto  důvodů KSČM  koresponden ční  volbu  zása dně
odmítá!

Odhalení pam ětní desky M.Ransdorfovi v Rakovníku na OV KS ČM
(foto M.Maršálek)

Vláda z to čeného piva d ělá zážitkovou v ěc
  Červenec 2021, tisková konference SPOLU, na které ekonomický tým
koalice oznamuje čtyři základní pilíře, mezi nimiž je např. nezvyšování
daní.  Ekonomický expert  ODS Skopeček tenkrát  mimo jiné pronáší:
»Neustálému zvyšování daňového břemene je potřeba udělat daňovou
brzdou  přítrž.  Už  dnes  jsme  v  daňovém  zatížení  nad  průměrem
nejvyspělejších  zemí  OECD.  Chceme-li  tyto  ekonomicky  vyspělejší
země  dohánět,  musíme  mít  kvalitnější  a  přívětivější  podnikatelské
prostředí včetně daňových podmínek.« 

  Právě slova o přívětivějším podnikatelském prostředí dnes koalici SPOLU dohání. Po 

dvou letech vládnutí je totiž bilance tristní. V ČR loni ukončilo podnikání hned 277 tisíc
živnostníků,  což je  nejvíce  od  roku 1993.  K ukončení  činnosti  firem  vedly  nejistá
ekonomická situace, růst nákladů  i  vyšší administrativní  nároky.  Tedy přesný opak
toho, co slibovala koalice SPOLU před nástupem do funkcí. Znepokojující je také fakt,
že  22 tisíc lidí  ukončilo  hostinskou činnost.  Část  restaurací totiž  byla kvůli  novým
daňovým  sazbám  od  Nového  roku  nucena  znovu  zvednout  ceny a  hospodští  se
obávají  dalšího  odlivu  zákazníků,  který  může  být  likvidační  pro  další  restaurace.
Namísto vytvoření přívětivějšího podnikatelského prostředí tak vláda zatím aspiruje
spíše  na  to,  že  si  ji  občané  budou  pamatovat  jakožto  vládu,  která  v  naší  zemi
zlikvidovala pohostinství a z točeného piva udělala zážitkovou věc.
   Další věcí, na kterou se vláda v poslední době chtěla zaměřit, byla komunikace. I
zde se již evidentně dostavují první výsledky – vláda se totiž podle všeho rozhodla, že
bude v prezentování svých kroků lidem jednoduše lhát a doufat, že si toho média
nevšimnou. Jak jinak si vysvětlit  způsob, jakým ministr Stanjura vysvětluje debakl s
jeho slavnou daní  z  neočekávaných příjmů? Při  sestavování  státního rozpočtu  na
letošní rok ministerstvo financí uvádělo, že příjmy z windfall tax by měly dosáhnout 85
miliard korun. Nakonec ale ministerstvo financí nevybralo ani miliardu a zisky zůstaly
pouze v řádu stamilionů. Vláda nyní tvrdí, že miliardy, které měla státu daň přinést,
nechaly bankovní domy lidem. Údajně v podobě vysokých sazeb na spořicích účtech.
Jenomže ty se loni skoro nehýbaly, nehledě na to, že propad reálných příjmů dost
oslabil  možnosti  lidí  spořit.  »Kvůli  stagnaci  sazeb jsme celý  loňský rok až na pár
nepatrných výjimek změny v úročení na spořicích účtech neviděli« potvrdil Novinkám
analytik investiční platformy Portu Marek Pokorný. Jen od loňského ledna do konce
srpna přitom banky poslaly svým zahraničním matkám skoro 76 miliard. Za celý rok
2022 to bylo jen o čtyři  miliardy více. Ačkoliv se tak vláda snaží lidem namluvit, že
peníze zůstaly v jiné podobě u nás, skutečnost je taková, že banky dle očekávání 
našly způsoby, jak je raději odvést do zahraničí.
   A  u  bank  ještě  zůstaneme,  konkrétně  u  České  spořitelny,  která  se  rozhodla
uspořádat u svých zaměstnanců malých experiment. Třicítka z nich měla vyjít přesně
se 111 korunami na den, aby se tak vžili do situace klientů s nízkými příjmy. Pro účely
experimentu se vycházelo z průměrného příjmu v naší zemi pro ženy a muže, kteří žijí
v  typické rodině.  Výdaje  na  domácnost,  do  nichž se počítaly náklady na energie,
poplatky, průměrné nájemné, jízdné, výdaje na vzdělání,  kulturu a další  věci,  vzali
bankéři z Českého statistického úřadu za rok 2022. Po odečtení zbyla právě zvolená
částka. Výsledek? I když měli účastníci experimentu vydržet jen týden, první z nich
začali odpadávat už po dvou dnech. »Nemůžete do restaurace na jídlo, musíte vařit,
a to ještě z levných surovin. Bez slevových letáků jsme se opravdu neobešli. A jejich
pročítání také zabere dost času. Vlastně jsme zjistili, že nad tím, jak vyjít s tak málo
penězi, musíme neustále přemýšlet. Úplně vám to zaplní mentální kapacitu,« svěřila
se  jedna  z  bankéřek,  jež  se  experimentu  účastnila.  Celý  týden,  po  který  měl
experiment trvat, nakonec vydrželo jen naprosté minimum účastníků. Jen škoda, že
občané,  pro  které  je  tento  rozpočet  denní  realitou,  nemají  možnost  odstoupit  z
experimentu, který na nich činí Fialova vláda.
    Pojďme na zahraniční události,  kde opět  naše média neplní  roli  informační,  ale
před-kládají  tendenční  zprávy.  Mířím  tím  samozřejmě  k bombardování  Jemenu ze
strany  USA a  Velké  Británie.  Aneb  když  nejbohatší  stát  světa  bombarduje  ten
nejchudší.  Ozbrojený  konflikt  v Gaze  se  rozšiřuje.  Hnutí  Húsíú,  které  kontroluje
většinu území Jemenu, se rozhodlo vyjádřit solidaritu s obleženými Gazany tím, že se
pokusí  zastavit  dodávky  zboží,  včetně  zbraní,  do  Izraele.  Húsiové  proto  začali
napadat  nejdříve izraelské lodě  a  později  všechny lodě,  které pluly v Rudém moři
směrem do Izraele, především americké. To je první moment, který nám česká média
zamlčela.    Abdel-Malek  al-Houthi,  lídr  Húsíú  prohlásil:  »Sdělujeme všem zemím,
asijským státům, Číně a dalším, včetně Evropě na Západě, celému světu: Nikdo z vás
nemá problém proplouvat Rudým mořem. Jedinými našimi cíli jsou lodě napojené na
Izrael.« Představitelé  Húsíú  dodali,  že  jejich  »námořní  blokáda  v Rudém  moři  je
reakcí na blokádu civilistů v Gaze, především na blokádu potravin a léků, které se
nedostávají do Pásma… blokádu ukončíme ihned poté, co skončí válka v Gaze«.
  Húsiové své  akce ospravedlnili  odkazem na Prevenci  genocidy,  článek  1,  který
stanoví, že všechny státy jsou povinny zabránit genocidě.  V Rudém moři  kontrolují
průliv  Bab al-Mandab,  kterým  proplouvá zhruba 15 % světových obchodních  lodí.
Letectvo  USA  a  americko--britské  námořnictvo,  za  podpory  Austrálie,  Kanady,
Bahrajnu  a  Holandska,  zaútočilo  na  nejméně  60  cílů  v Jemenu.  Během  prvního
bombardování jemenských měst zahynulo nejméně 5 osob. Mj. třetí věc, o níž naše
média mlčí, je fakt, že útoky Húsiú na lodě se obešly bez obětí na lidských životech. 
   Americké  útoky na Jemen,  v nichž se  osobně  angažoval  prezident  Joe Biden,
neměly ovšem povolení Kongresu, na něhož se vláda vůbec neobrátila. Stejně tak
britský premiér Sunak nepožádal Dolní sněmovnu o povolení použít vojenskou sílu
proti Jemenu. Nebylo proto překvapující, že člen Kongresu za Kalifornii Ro Khanna
v reakci na bombardování prohlásil, že vláda USA porušila článek I Ústavy i článek
2C  Zákona  o  válečných  právech  z roku  1973  (War  Powers  Act),  jehož  byl  se
senátorem  Bernie  Sandersem  spoluautorem.  Americká  členka  Kongresu  Rašida
Tlaibová  se  přidala  ke  kongresmanu Khannovi  a  dodala,  že  »Američané  jsou  již
unaveni z nekonečné války«. 
  Húsíové,  jejichž  akce  zatím  nepřipravily  nikoho  o  život,  prohlásili,  že  budou
pokračovat v omezování izraelského obchodu, dokud Izrael nepřistoupí na příměří.
Jemen se stal cílem amerických vojenských akcí již za čtyř amerických prezidentů –
George Bushe, Baracka Obamy, Donalda Trumpa a nyní i Joe Bidena. Od roku 2015,
kdy sunnitská Saúdská Arábie zahájila vojenskou intervenci proti  šiítským Húsíúm,
zemřelo v Jemenu, jedné z nejchudších zemí světa, kolem 400 000 lidí. Podle OSN
v Jemenu  zemřelo  hlady  více  než  85 000  dětí.  Koalici  vedenou  Saúdskou  Arábií
podpořila i teroristická organizace Al Kajdá a zbraně  do Jemenu dodávala i Česká
republika.  Tolik  k hodnotové  zahraniční  politice  české  vlády  a  k objektivitě  našich
novinářů.                                                       Kateřina Kone čná
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24. Systematicky tlačíme na výrobce i prodejce potravin, aby nezneužívali situace a
nenavyšovali svoje marže. I v důsledku našeho tlaku začaly ceny potravin konečně
klesat. – To asi myslí v německých řetězcích, jinak si nedokážu představit, za jakého
stavu mohl toto autor napsat do úspěchů vlády.
25. Zakázali jsme prodej nikotinových sáčků mladistvým. – Jak uvedla E. Králíková z
Centra  pro  závislé  na  tabáku  III.  IK  1.  LF  UK a  VFN  Praha:  »Pořád  tady  máme
například cigarety, které jsou taky vysoce návykové, a jsou snadno dostupné, a i když
podle zákona by se dětem neměly prodávat,  víme, že tady je asi čtvrt milionu kuřáků,
kterým ještě není 18 let. Já bych preferovala jeden komplexní zákon na kontrolu tabá-
ku podle vzoru Rámcové úmluvy o kontrole tabáku Světové zdravotnické organizace.
26. Zvládli  jsme začlenit  desetitisíce ukrajinských školáků  do českého vzdělávacího
systému. – Další věc, která se děje spíše navzdory státu než díky státu. Nehledě na
problémy, které to do našeho školství přináší – stačí promluvit s řediteli škol.
27. Zahájili jsme zásadní modernizaci české armády. Mimo jiné jsme pořídili moderní
bojová  vozidla  pěchoty,  nejmodernější  letouny  F-35,  víceúčelové  vrtulníky  Viper  a
Venom  a  další  akvizice  probíhají. –  O  předražených  zakázkách  a  nepřiměřeném
zbrojení  v  podání  Fialovy vlády vás  na svých sociálních  sítích  informuji  průběžně.
Každopádně  ve  chvíli,  kdy  rapidně  vzrostl  počet  domácností  žijících  v ohrožení
chudobou, se chlubit nákupem hraček« na zabíjení, je vrchol cynismu. 
28. Zjednodušujeme život řidičům. Nahradili  jsme dosavadní dva technické průkazy
jedním a zrušili povinnost vozit ho s sebou v autě. - Asi to poslední, co lidi v této zemi
trápí. Ale ani tuto maličkost – ukázaly první dny reality – nedokázala pětikoaliční vláda
zvládnout  bez  problémů.  Spousta  řidičů   poukazuje  na  problémy  s alternativními
rozměry disků a pneumatik, které dříve byly uvedeny ve velkém technickém průkazu.
29. Zastropovali jsme ceny energií. A pomohli tak domácnostem i firmám zvládnout
energetickou  krizi. –  Autoři  100  úspěchů  vlády  jsou  velcí  vtipálci.  Každopádně
pětikoaliční  politici  zastropovali  pozdě  a  vysoko.  Navíc  ceny  kvůli  rozhodnutí
Energetického  regulačního  úřadu  v tomto  roce  s velkou  pravděpodobností  klesat
nebudou – navzdory prozatímnímu trendu trhu. 
30. Klademe důraz na vzdělání. Na knihy, učebnice i e-knížky bude platit nulová sazba
DPH. -  O  podpoře vzdělávání  podle  mě  mnohem víc  vypovídal  způsob,  jakým  se
premiér Fiala postavil k nedávným protestům školských pracovníků. 
31. Prosazujeme štíhlý stát. Pro rok 2024 jsme snížili celkové výdaje na platy státních
zaměstnanců  o dvě  procenta a provozní výdaje ministerstev o pět  procent. – Zase
taková manipulace. Jen připomenu, že propuštěných úředníků je zatím jedno procento
oproti slibovaným třinácti.
32. Zrušili jsme 10 tisíc zbytečných právních předpisů. – Tleskám. Zrušili deset tisíc z
dvou milionů. Tedy celých 0,5 %. 
33.  Zajistili  jsme  rekvalifikace  pro  zájemce  o  práci,  a  to  především  v  oblasti
digitalizace,  abychom  včas  posílili  kompetence  pracovníků  a  Česko  nebylo
»montovnou«. - Fialova vize high-tech Česka podle komentátorů: »Jde o vizi, ve které
naše země  zůstává montovnou, jen místo motorů  do Octavií  budeme dělat  baterie,
čipy  a  navrhovat  software  autonomního  řízení  pro  druhořadý  automobilový  závod
podléhající koncernu Volkswagen.« Myslím, že od reality to nebude daleko.
34. Připravili jsme novelu insolvenčního zákona. Pomůže lidem dostat se z dluhové
pasti. – Hezká snaha, ale je to řešení důsledku, nikoliv příčiny. Realita je taková, že
kvůli politice Fialovy vlády počet zadlužených i celkový objem dluhů rekordně roste.
35.  Zahájili  jsme revizi  sociálních dávek. Stát  musí pomáhat  zejména těm, kteří  to
skutečně potřebují. - Smutné je, že o sociální dávky v ČR musí žádat čím dál více lidí a
celkový objem vyplacených dávek trhá rekordy. Je to projev nemocného státu a ukázka
šílené vlády pětikoalice.
36.  Digitalizujeme služby státu. Rodičovský příspěvek lze vyřídit  na 15 kliknutí.  Od
prosince spustíme možnost on-line žádosti o důchod. - Žádost sice člověk vyřídí za 10
minut, na důchod pak ale stejně čeká půl roku, jak ukazují konkrétní příběhy lidí.
37.  Omezujeme  dotace  pro  největší  zemědělské  firmy.  Více  podporujeme  malé  a
střední farmy. – No, právě ceny energií můžou být pro malé zemědělce likvidační.
38.  Zrušili  jsme  zbytečnou  povinnost  potravinářských  průkazů.  Nijak  totiž
nereflektovaly skutečný zdravotní stav držitele. –  Místo úplného zrušení, nemělo by
dojít k omezení profesí, ve kterých byl  průkaz potřeba, nebo systém jejich fungování.
Do potravinářství se teď mohou dostávat lidé bez jakékoliv zdravotní kontroly.
39. Finišujeme nové rámcové vzdělávací programy. Omezíme biflování a prosadíme
moderní výukové metody. První školy se jimi budou řídit už v příštím školním roce. –
Škrty ve školství  vypráví bohužel trochu jiný příběh než ten, který si  napsali vládní
propagandisté.  I  podle  samotných  škol  budou  dopady  připravovaných  změn
devastační. Bez peněz se kvalitní vzdělávání dělat nedá.
40.  Vypracovali  jsme  novou  bezpečnostní  strategii  ČR.  Jako  hrozby  a  výzvy
pojmenovává Rusko a Čínu. S oběma zeměmi jsme revidovali dosavadní vztahy. –  Tj.
s USA na věčné časy. Ekonomické dopady  jednostranné politiky pocítíme všichni.
41.  Umožnili  jsme seniorům, nízkopříjmovým domácnostem a lidem s  handicapem
získat  výhodné  dotace  na energetické  úspory. –  Tak  proto  zvýšení  DPH za  dřevo
zdraží lidem na venkově vytápění o tisíce?
42. Zvyšujeme bezpečnost na silnicích. Zavádíme řidičák na zkoušku, možnost řídit s
mentorem už od 17 let  a také  zpřehledňujeme bodový systém. –  Je otázkou,  zda
zrovna toto zvedne bezpečnost. Bezpečnost by zvedlo zkapacitnění mnohých tahů a
více policistů na cestách. Je též otázka, zda by se neměla se snížením věkové hranice
pro zisk řidičáku snížit i hranice trestní odpovědnosti..
43. Zavedli jsme úsporný tarif. A pomohli tak překonat domácnostem prudký růst cen
energií. - Pomohli překonat? Jako vážně?
44.  Omezujeme daňové úniky  nadnárodních  korporací.  Během předsednictví  jsme
prosadili globální daň ve výši minimálně 15 %. - Jak se daří výběr daní od nadnárod-
ních korporací, ukázala daň z mimořádných příjmů,  ze které si banky udělaly trhací
kalendář.  Nadnárodní byznys má z ČR kasičku. Vláda místo, aby si šla pro peníze
tam, kde jsou, rozhodla nechat zaplatit krizi seniory, rodiny s dětmi a pracujícími. 
45. Zlepšujeme podmínky pro práci  v justici.  Připravili  jsme sérii  novel  zákonů,
které zlepší práci soudů, soudců i advokacie. – Aha, tak už se zkrátila průměrná doba
od začátku soudu do pravomocného rozhodnutí?
46. Investujeme do dětských skupin. V příštím roce zavedeme také sousedské dětské
skupiny po vzoru Rakouska či  Německa. – Podle dat  je patrné,  že dětské skupiny

vznikají tam, kde je nedostatek školek. I když původně vznikly spíše jako doplněk v
rámci systému, dnes školky substituují, což není kýžený efekt. A rozhodně se nedá
hovořit o nějaké alternativně k mateřským školám.
47. Zjednodušili  jsme  žádosti  o  příspěvek  na  bydlení.  Ten  jsme  zpřístupnili
širšímu počtu občanů. - Protože jej kvůli vašemu tragickému vládnutí čím dál více lidí
potřebuje. Je neuvěřitelné, že se vláda de facto chlubí svým neúspěchem. Navíc, jak
jsem už řekla, v příštím roce tento příspěvek klesne!      
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Druhá  choť  Vladislava  II.  Judita  Durynská,  dcera  lankraběte
Ludvíka I. a jeho choti  Hedviky z Gudensbergu  si své jméno
udržela.  Juditu  Durynskou  mu  doporučil  knížecí  rádce,
biskup  Daniel  I. Mládí  prožila  na  hradě  Wartburg,  podle
kronikáře  byla  „paní  vzrůstem  i  krásou  nad  všechnu
myslitelnou  ušlechtilost  podoby  lidské vyníkající,...“ Do Čech
přišla  v  roce  1153,  kdy  jí  bylo  asi  20  let.  Vdala  se  za
čtyřicetiletého knížete, který měl za sebou křížovou výpravu do
Svaté  země  a  před  třemi  lety  pohřbil  svou  ženu  Gertrudu
Babenberskou.  Svou  kariéru  spojil  s  císařem  Fridrichem

Barbarossou,  který  mu  za  pomoc  při  ovládnutí  Milána  v  roce  1158  udělil  titul
dědičného krále. (Víme ale, že to nedopadlo dobře, prvým skutečně trvalým českým
králem byl až Přemysl Otakar I. díky Zlaté bule z  roku 1212.)
  Pravděpodobně Judita iniciovala výstavbu kamenného mostu., který tak byl podle ní
nazván. Starý dřevěný byl stržen povodní v roce 1118, kdy podle kronikáře Kosmy
voda vystoupala v dnešních  mírách 7m nad úroveň mostu a vzala sebou řadu vesnic,
kostelů i kus Prahy. Vzorem byl most v Řezně. Ten pražský musel být víc než o 200m
delší.  Stavět  se začalo v roce 1158, asi jako součást oslav královské korunovace.
Hotov prý byl za pouhé tři  roky. Kronikář Vincensius oslavil budovatelku takto: „ A,
ejhle  skutky  vaše,  drahá  naše  Judito,  nejjasnější  královno  Čech,  ukazují  jak  jste
moudrá, šlechetná a horlivá. Neboť to, co nikdo z vévodů, knížat ani králů až do doby
vaší ani vymysleti, ani provésti nemohl, to vámi, slavnou naší paní jest vykonáno.“
Most  stával  severněji  dnešního  Karlova.  Dva  jeho  oblouky  jsou  zachovány  na
malostranském břehu pod domy čp. 78 a 82 v ulici U Lužického semináře, v téže ulici
našli archeologové v roce 2000 pod dlažbou malý úsek mostu i se zábradlím. Dále
zazděné torzo mostecké věže na staroměstské straně. Dochovala se nám i část jeho
výzdoby.  Především reliéf  mužské  vousaté  brady,  který  měl  chránit  tuto  důležitou
obrannou stavbu. Byl po hrozné povodni z 3.2.1342, ( prý byla větší než byla ta naše
z roku 2002), kdy  proud pod ledovými krami most zničil, zazděn do staroměstského
nábřeží. Po léta byl pak ukazatelem nebezpečí. Pokud voda stoupla k bradě, vypukl
poplach, mohlo dojít k zaplavení Starého města. Katastrofou bylo, když Bradáč zmizel
celý.  Když v lednu 1158 obdržel Vladislav II. od Barbarossy jako teprve druhý český
panovník v historii královský titul, stala se Judita po jeho boku 2. českou královnou.
Její korunovace sice není písemně doložena, prameny o ní ale mluví jako o královně. 
Král Vladislav  se v roce 1172 dopustil politické chyby. Vzdal se vlády ve prospěch
Bedřicha,  syna  z  prvého  manželství.  Jednak  porušil  dávné  nástupnické   právo
nejstaršího,  hlavně  tak  jednal  bez  souhlasu  císaře  Barbarossy.  Syna  svého
předchůdce na trůnu, Soběslava  držel v zajetí na Přimdě. A užíval si královské penze
v  nové  rezidenci  Strahovského  kláštera.  Soběslav  se  ale  přihlásil  k  dědictví,  byl
císařem Barbarossou osvobozen a svrhl  Bedřicha. A ještě v témže roce – ale už zase
jen  jako  kníže,  se  Soběslav  II.  ujal  vlády.   Za  těchto  okolností  raději  Vladislav  s
Juditou odešli ze země.  Jeho zřejmě milující  manželka se s ním usadila na svých
državách Meerane v Durynsku. Tam, zahořklý zanedlouho zemřel. Brzy po něm i o
dvacet let mladší Judita. Důvod jejího předčasného úmrtí neznáme, možná to byl mor,
který tehdy řádil. Víme ale, že jako královna měla vážné spory s nevlastními dětmi z
prvého  Soběslavova  manželství.   Zřejmě  měla  pravdu.  Byla  energická,  často
zasahovala do státní i  církevní politiky.  O její  zbožnosti  svědčí  založení klášterů  v
Plasích, Doksanech a Litomyšli. Zůstali potomci – Přemysl Otakar, Vladislav, Jindřich,
dcera Richsa a první pražský kamenný most .                                       Pavel Hruban

PÍŠETE NÁM         IMAGINÁRNÍ SEN 
  Co se mi dnes v noci zdálo, tomu neuv ěříte. 
 Jsem mladá holka a je mi něco přes 20 let a byla jsem zvolena za poslankyni do
českého parlamentu.  Jsem plná síly a vlasteneckého zápalu.  Právě  mě  čeká můj
první projev. Přicházím k mocenskému pultíku, hrdlo stažené trémou a chvějícím se
hlasem začínám zpívat oblíbenou píseň " tatíčka " Masaryka, který stojí před českým
Hradem jako symbol  naší  česko-moravsko-slezské státní  svrchované suverenity.  „
Ach synku, synku doma-li jsi, ach synku, synku doma-li jsi, tatíček see ptá oral-li jsi ",
atd a končím radou v písni, když se kolečko poláme, že se má dát spravit. "Když se ti
zlámalo dej ho spravit, když se ti zlámalo, dej ho spravit, nauč se synečku hospodařit,
nauč  se  synečku  hospodařit  !" Dozpívala  jsem.  Zpívat  umím  dobře,  ne  falešně.
Přítomní poslanečtí  matadoři  mají  nevěřícně  otevřené pusy dokořán a já pokračuji
svým projevem. "Na úvod svého prvního projevu jsem vám, vážené dámy poslankyně
a vážení  páni  poslanci  ,  prostřednictvím  předsedajícího,  chtěla  připomenout  KDO
JSME  a  KAM  PATŘÍME.  Už  sice  nejsme  Čechoslováci,  ale  stále  ještě,  že  jsme
Slované  a  měli  bychom  do  budoucna  stále  chtít  být  hrdými  Slovany,  Čechy  ,
Moravany a Slezany,  za jejichž pravou svobodu a národní suverenitu umírali  naši
vlastenečtí  předkové  ve  válkách.  Že  jsme  hrdým  národem  M.  J.  Husa,  Amose
Komenského, jehož myšlenkou bylo, co všech se týká stejnou měrou, měli by všichni
řešit, což je přímá demokracie, pomocí celostátních, občanských referend.
   Že nejsme a nikdy bychom neměli  chtít být Anglosasy, Árijci  či  Američany, s tou
jejich bývalou , ale i současnou, neblahou kontroversní minulostí. Že je třeba usilovat
o mír ve světě a nepodporovat zbrojení a války . Nevměšovat se válkami do vnitřních
záležitostí cizích zemí a oprostit svoje srdce od nízké a nacionalistické nenávisti. 
  Dál a dál jsem apelovala na jejich vlastenectví a zdravý rozum, kteréž je obojí tak
záhadně  opustilo,  kamsi  se  z  nich  vypařilo.  Během  mého  projevu  ostentativně
odcházeli poslankyně a poslanci, dámy a pánové, z řad vládních činitelů,  kteří jsou
výrazně  anti-vlastenecky,  militaristicky  zaměření.  Patrně  se  odešli  posilnit  do
poslanecké kantýny něčím dobrým za nízké ceny,  zde nastavené ještě  těmi zlými
komunisty. V sále zůstala jenom menší část opozice. Chtělo se mi brečet. Na mysli mi
vytanulo GUO VADIS česko-moravsko-slezská republiko? 
  A v tom jsem se probudila celá zpocená. Zašla jsem do koupelny a té staré bábě v
zrcadle jsem pěkně vyčinila. "Bože holka, ty se jednou z té politiky dočista zblázníš " 
                                                                                                    Eva Dolejšová
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